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Abstract:

This research paper aims at defining the mission of verification and audit of the accounts of
commercial companies, entrusted mainly to the expert accountant, and this by article 18 of law 10-01
of 29/06/2010 related to the professions of the expert accountant, statutory auditor and chartered
accountants. This article has shown the approach adopted for auditing and consolidating the accounts,
which is essentially based on a set of concepts, assumptions and accounting principles. A case study of
the company BATTIOR, which its head office is located in Oran, was discussed.

Keywords: accounting consolidation, accounting audit, accounting principles, asserts, liabilities.

Jel Classification Codes: M41, M42

Résumé:

Ce papier a pour but la définition de la mission de vérification et d’assainissement des comptes des
sociétés commerciales, confiée principalement a 1’expert comptable, et ce, par 1’article 18 de la loi 10-
01 du 29/06/2010 relative aux professions d’expert comptable de commissaire aux comptes et de
comptable agréé. Cet article a montré I’approche adoptée pourla vérification et 1’assainissement des
comptes, qui est basée essentiellement sur un ensemble de concepts, d’hypothéses et de principes
comptables.

Une étude de cas de la société BATTIOR, dont son siege social est situé a Oran, a été abordee.
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